



# 月度工作简报

2023 年第 1 期

Shanghai Foreign Investment Association Vol. 1, 2023

# MONTHLY REPORT

### 市商务委领导一行到协会调研

1月30日，市商务委员会党组书记、主任顾军，市商务委党组成员、副主任诸旖一行到上海市外商投资协会调研。协会会长黄峰，副会长兼秘书长刘生等接待。

黄峰会长汇报了协会第八届理事会四年来的工作情况和2023年工作计划。顾军主任充分肯定了协会2019年换届以来的工作。协会工作紧扣建党百年、绿色低碳等时代主题；会员联络员制度的建立，增进了协会与企业的联系，紧贴企业实际。协会在黄峰会长的带领下，传承了过去，继续打造外企之家；结合新时代特点，创新了工作方式。

顾军主任对协会下一阶段工作提出要求，2023年上海外资工作的重点是扩增量、稳存量、提质量，协会工作的开展要与之紧密结合，在服务好上海外资企业的基础上，营造更好的营商环境，让企业感受到“选择上海没有错”。今年是机遇大于挑战的一年，我们一定要抓住机遇、克服挑战、协同合作、同频共振，共同推动上海成为外资企业的沃土。

(图1)



图1

### 协会召开2022年度工作总结会

1月17日，上海市外商投资协会召开2022年度工作总结会。会议由协会副会长兼秘书长刘生主持。

协会秘书处会员部、权益保护部、中小企业服务部、综合管理部和协会全资子公司上海外商投资咨询有限公司负责人分别汇报了2022年部门工作。会上评出了2022年度优秀部门、优秀员工和优秀会员联络员，颁发了长期服务奖。

黄峰会长在总结发言中肯定了2022年各部门的工作，并表示随着疫情防控的放开，外部环境发生了变化，2023年，上海将加大招商引资力度，不断稳定外商发展和投资信心，协会也将根据市商务委的工作部署，改变工作方式，更好地为外商投资会员企业服务。





**2022 年度优秀员工**  
李洁、范红、程若锦、季晓蓓



**2022 年度优秀会员联络员**  
李洁、居礼、季晓蓓、王振卿



**2022 年度优秀部门**  
综合管理部



**长期服务奖**  
梅亮

### 协会权益保护部获评“上海市优化营商环境工作先进集体”称号

1月29日，上海市发展和改革委员会发布“上海市优化营商环境工作表彰名单”，50家单位获评“上海市优化营商环境工作先进集体”称号；100名同志获评“上海市优化营商环境工作先进个人”称号。其中，上海市外商投资协会权益保护部荣获“上海市优化营商环境工作先进集体”称号。

## 协会动态

### 1月12日

协会会长黄峰应邀出席普陀区外资企业高质量发展交流会，并为获得“核心价值奖”的企业颁奖。



图 2

### 1月16日

联合国工业发展组织 2022 全球方案征集（UNIDO Global Call 2022）颁奖盛典在上海虹桥国际中央商务区举行。协会会长黄峰出席颁奖盛典并为获得医药健康领域全球冠军的 Bertin Technologies 颁奖。（图 2）

### 1月16日

诺华集团（中国）高级副总裁陈小晶一行来访，协会会长黄峰接待，双方进行了交流。

### 1月18日

协会召开第一届监事会第八次会议。协会秘书处向监事会汇报了协会 2022 年财务情况、KPI 完成情况和第九届理事会换届选举工作推进情况。会上还讨论了监事会工作报告。

### 1月20日

百威投资（中国）有限公司百威中国企业事务副总裁朱江柳一行来访，协会会长黄峰等接待并进行交流。

### 1月29日

协会会长黄峰拜访泰国正大集团罗家顺资深副董事长。黄会长对正大集团自协会成立以来给予的支持表示感谢，并向罗副董事长介绍了协会的概况以及未来的发展计划；罗副董事长对黄会长的来访表示感谢，并表示正大集团今后将积极履行副会长职责，助力协会的发展。

## 协会活动

1月协会共举办 2 场活动。本年度累计举办了 2 场活动。

### 汽车分会“智能网联与产业链创新生态圈”讲座

1月16日，协会汽车分会邀请原上海工程技术大学汽车学院院长、原上海国际汽车城人才培养学院院长浦为达开展了主题为“智能网联与产业链创新生态圈”的线上专题讲座，就产业概况和发展形式、智能网联汽车产业、产品形态与人才需求以及智能互联网汽车产业机

遇进行了详细地分析和讲解。本次专题讲座吸引了来自汽车分会会员企业代表三十余人参加。在讲座的提问与互动环节中，与会者还就各自关心的问题与浦老师进行了交流。

## 1月活动回顾：

	时间	主题
MPI	1月11日	解读中央经济工作会议精神，分析2023年经济走势
分会活动	1月16日	汽车分会—“智能网联与产业链创新生态圈”讲座

## 新会员

1月新入会企业5家，本年度累计新入会企业5家。

### 威能（中国）供热制冷环境技术有限公司

Vaillant，德国威能，总部位于德国北莱茵·威斯特法伦州雷姆沙伊德市，拥有140多年的发展历史，是欧洲供热/生活热水/通风及空调设备制造商。威能非常注重采暖技术的人性化设计，相继推出了闭合系统的水热器、壁挂式燃气热水器等。威能集团专注于为家居生活的舒适性提供智能化解决方案。140多年来，威能集团是供热、生活热水领域的市场先行者，全球60多个国家拥有超过3千万顾客。截至2021年11月，威能集团旗下共计拥有八大国际品牌，在欧洲6个国家及中国无锡共设有10家工厂及产品研发中心，并拥有欧洲的产品检测实验室，全球员工超过15000人。

### 丹佛斯（上海）投资有限公司

丹佛斯是电气化、数字化和智能制造领域的全球领导企业。公司下设气候方案、传动和动力系统三个事业部，产品和服务覆盖冷链、空调、商业楼宇及住宅供暖、城市区域能源、电机控制系统、电源模块、污水处理、移动和工业液压、电气化等应用领域。丹佛斯还活跃于太阳能、风力发电、储能、新能源电动汽车等行业，为新能源等新兴产业提供核心半导体技术及器件。

丹佛斯1933年成立于丹麦诺德堡，现有员工40,043名，产品行销100多个国家，全球布局95家工厂。2022年3月，丹佛斯硅动力事业部与塞米控公司宣布将在全球范围内展开合作，将大幅提升丹佛斯在电气化领域核心技术能力。2021年8月，丹佛斯集团以33亿美元完成对伊顿液压业务的收购，进一步巩固了丹佛斯在移动和工业液压领域的全球领导地位。近年来，丹佛斯在中国进行了一系列重大投资，持续提升“第二家乡市场”的战略地位。另外，从疫情开始至今，集团在积极转移产线的同时，完成了



天津武清、浙江海盐、江苏镇江等基地研发能力的全面升级，积极推动从“中国制造”向“中国创造”转变。

### 北京世辉（上海）律师事务所

世辉律师事务所是一家以服务高科技公司为特色的综合性律所，总部位于北京，在上海、深圳设有分支机构。世辉的客户均为行业领军公司和著名投资机构。目前世辉有 30 余位合伙人，近 200 名法律专业人员。世辉在兼并收购、证券与资本市场、私募股权、投资基金、外商直接投资、境外投资、财富管理、资产证券化、争议解决、合规、反垄断 / 竞争法、数据保护、劳动用工、知识产权等业务领域均有杰出表现。

### 上海富士工器有限公司

上海富士工器有限公司是由上海燃气集团有限公司与日本富士工器株式会社，日本株式会社琦酸、日本株式会社东海公司等四家中日企业共同出资建立的合资企业，于 1997 年 11 月建成投产。投资总额达到四亿一千万日元，占地面积 7500 平方米。公司经营范围是生产一吨以下液化气压力容器，液化气小区供气配套设施及液化气驱动汽车的容器，销售自产产品。目前主要生产 150kg、300kg、500kg 的立式横式等各类新型液化气贮槽以及与日本液化气行业配套的各类金属部件，并且全部出口到日本，目前在日本液化气贮槽市场占有率接近 50%，系目前我国压力容器出口数量最多的厂商。2021 年因经营需要，整体搬迁至奉贤区青港工业园区，新厂占地面积 12000 平方米，贮槽年产量可以达到 9000 台左右。

### 上海长喜置业有限公司

上海长喜置业有限公司成立于 2006 年 9 月 18 日，是一家中日合资企业。由日本长喜开发株式会社和上海长喜商务咨询有限公司共同出资组建。上海长喜置业有限公司所属的上海长喜集团旗下拥有长喜咨询、长喜房地产、长喜建筑、武好体育等多家公司，分属于不同行业领域。并且在江苏、浙江、北京、广州以及美国和韩国都有分公司或事务所。目前，上海长喜置业有限公司嘉定园区内有数十家企业，分别来自美国、法国、日本、意大利等多国，分布在汽车、食品、新材料等各个领域。

### Shanghai Commerce Commission leadership visited SHFIA for field survey

On January 30, Gu Jun, Party Secretary and Director of the Shanghai Municipal Commission of Commerce (SMCC), and Zhu Yi, Deputy Director of SMCC, visited SHFIA for field survey. They were received by SHFIA Chairman Huang Feng, and Vice Chairman and Secretary-General Liu Sheng.

Chairman Huang Feng presented the work summary of SHFIA's 8th Board of Directors over the past four years and the work plan for 2023. SMCC Director Gu Jun fully affirmed SHFIA's work since its reelection in 2019, saying that SHFIA's work has been tightly connected to the themes of the times such as the 100th Anniversary of the Founding of the Communist Party of China and green, low-carbon development, and the establishment of SHFIA's member liaison system has enhanced the relationship between the association and enterprises and closely followed their actual situation. Under the leadership of Chairman Huang Feng, SHFIA has inherited its legacy to continue building a home community for foreign enterprises, and has echoed the characteristics of the new era to innovate its way of working.

Gu also put forward requirements for SHFIA's work in the next stage. In 2023, the focus of Shanghai's foreign investment work is to expand new investment, stabilize existing investment, and improve investment quality, so SHFIA's work should fully support the focus – on top of well serving foreign enterprises in Shanghai, the association should foster a better business environment and let enterprises feel that "they've made the right decision to invest in Shanghai". Since 2023 will be a year when opportunities outweigh challenges, SHFIA should seize opportunities, overcome challenges, and seek synergies, so as to build Shanghai into a promising land for foreign enterprises. (See photo 1)



Photo 1

## SHFIA held 2022 work summary meeting

On January 17, SHFIA held its 2022 annual work summary meeting, which was presided by Liu Sheng, Vice Chairman and Secretary-General.



### Outstanding Employees of 2022

Jessica Li, Fan Hong,  
Cheng Ruojin, Ji Xiaobei



### Outstanding Member Liaison Officers of 2022:

Jessica Li, Ju Li,  
Ji Xiaobei, Wang Zhenqing



### Outstanding Division

Comprehensive Administration Division



### Long-Term Service Award

Mei Liang

The chiefs from all divisions of the SHFIA Secretariat, including the member enterprise division, the rights protection division, the SME service division, and the comprehensive administration division, as well as the association's wholly-owned subsidiary – Shanghai Foreign Investment Consulting Co., Ltd., presented their work summaries for 2022. Also at the meeting, SHFIA named the outstanding division, outstanding employees and outstanding liaison officers of 2022, and presented the Long-Term Service Award.



In his concluding speech, Chairman Huang Feng affirmed the work of various divisions in 2022, and said that with relaxed anti-COVID policies, the external environment has changed. In 2023, Shanghai will boost efforts to attract foreign investment, and continue to stabilize foreign business development and investment confidence. Therefore, SHFIA will also change its way of working in accordance with SMCC's work arrangements to better serve member foreign enterprises.

### **SHFIA's Rights Protection Division named "Shanghai's Model Organization for Optimizing the Business Environment"**

On January 29, the Shanghai Municipal Development and Reform Commission released the "List of Commendations for Outstanding Work in Optimizing the Business Environment", in which 50 organizations are named "Model Organization for Optimizing the Business Environment" and 100 individuals are named "Model Individual for Optimizing the Business Environment". SHFIA's rights protection division is among the 50 organizations receiving the honorary title.

#### **January 12**

Huang Feng, Chairman of SHFIA, was invited to attend the Putuo District Exchange Meeting for High-Quality Development of Foreign Enterprises, where he presented awards to enterprises that received the "Core Value Award".



Photo 2

#### **January 12**

The UNIDO Global Call 2022 Award Ceremony was held at the Shanghai Hongqiao International Central Business District. Huang Feng, Chairman of SHFIA, attended the award ceremony and presented an award to Bertin Technologies, winner of the Medical and Health category. (See photo 2)

### **January 16**

Chen Xiaojing, SVP of Novartis Group (China), led a delegation to visit SHFIA, where they were received by Chairman Huang Feng. Both sides exchanged views on topics of mutual interest.

### **January 18**

SHFIA held the 8th Meeting of the 1st Supervisory Board. The SHFIA secretariat presented to the board the association's financial situation and completion of KPIs in 2022, as well as progress in advancing the reelection for the 9th Board of Directors. The meeting also discussed the supervisory board's work report.

### **January 20**

Konnie Zhu, Budweiser China VP Corporate Affairs at Budweiser Investment (China) Co., Ltd., led a delegation to visit SHFIA. They were received by Chairman Huang Feng for exchange of views.

### **January 29**

Huang Feng, Chairman of SHFIA, visited Michael Ross, Senior Vice Chairman of Charoen Pokphand (CP) Group. Huang expressed his gratitude to CP Group for its long-term support since SHFIA's establishment, and introduced the association's current situation and future development plans to Ross. Ross expressed his gratitude to Huang for his visit, and noted that in the future, CP Group will actively fulfill its duties as SHFIA's vice-chairman unit to facilitate the association's future development.

## **SHFIA Events**

In January, SHFIA held 2 events. Throughout 2023, SHFIA has held a total of 2 events.

### **Automotive Branch Seminar on "Intelligent Network Connectivity and Industrial Chain Innovation Ecosystem"**

On January 16, SHFIA's automotive branch invited Pu Weida, the former dean of the Automotive College of Shanghai University of Engineering Science and the former dean of the Talent Training Institute of Shanghai International Automobile City, to present an online seminar themed "Intelligent Network Connectivity and Industrial Chain Innovation Ecosystem". The seminar analyzed and explained in details the overview and development pattern of the smart network-connected automobile industry, as well as its product forms, talent needs, and development opportunities.

It attracted more than 30 representatives from the automotive branch's member enterprises. During the Q&A session, the participants also communicated with Pu on issues of their own concern.

### January Event Review:

	Time	Theme
MPI	Jan. 11	Interpreting the Spirit of the Central Economic Work Conference and Analyzing the Economic Trends of 2023
Branch Activity	Jan. 16	Automotive Branch Seminar on "Intelligent Network Connectivity and Industrial Chain Innovation Ecosystem"

### New Members

In January, SHFIA welcomed 5 new members. And throughout 2023, 5 new enterprises have joined the association.

### **Vaillant Group (China) Heating, Cooling and Environmental Technology Co., Ltd.**

Founded in Remscheid in 1874, the Vaillant Group today supplies innovative hot water, room heating and cooling solutions to countries all over the world. As a global market and technology leader in the fields of heating, ventilation and air-conditioning technology. Vaillant develops high-efficiency products that save energy, conserve resources and enhance people's quality of living.

In 1995, Vaillant officially entered the Chinese market. In 2015, Vaillant moved its functional headquarters and core business units in China to Shanghai as regional headquarters. In 2021, Vaillant has sold more than 2,000,000 wall-hung boilers in China.

From a geographical perspective, Vaillant's commercial activities focus on the whole of Europe, Turkey, Russia and China and has around 30 million customers. China is one of the main sales markets, we provide wall-hung boilers, commercial boilers, water boilers, air conditioners, ventilation system, water treatment series, heat pump and other product renewable energy sources to meet the diverse needs of Chinese consumers for a healthy and comfortable life.



### **Danfoss (Shanghai) Investment Co., Ltd.**

As a global leader in electrification, digitalization, and intelligent manufacturing, Danfoss is hailed as an international cleantech company dedicated to promoting low carbon and green development around the world. Our three Segments - Climate Solutions, Drives and Power Solutions - provide a wide range of products and services being used in areas such as cold chains, air conditioning systems, heating systems for both commercial and residential buildings, city district energy infrastructures, electric motor control systems, customized power modules, water and wastewater treatment, mobile and industry hydraulics and electrification. We are also a global player in renewable energy industries ranging from solar energy and wind power to energy storage and e-vehicles, offering key semi-conductor technology and components to emerging new energy industries.

Danfoss was founded in 1933 in Nordborg, Denmark. Today, the Group employs 40,043 talents, selling products in more than 100 countries, operating 95 factories worldwide. In March 2021, Danfoss and SEMIKRON announced a merger to create a joint business focusing on power semiconductor modules to build a leading partner in Power Electronics. In August 2021, Danfoss finalized its USD 3.3 billion acquisition of Eaton's hydraulics business, establishing itself as a global leader in mobile and industrial hydraulics. In recent years, Danfoss has been investing heavily in China to further enhance China's strategic importance as the company's "Second-Home Market". Since the outbreak of the pandemic, Danfoss has been proactively optimizing global production line layout, while successfully upgrading its innovation capacities in its campuses in Wuqing, Haiyang, and Zhenjiang, in an effort to transition from "Made in China" to "Created in China".

### **Beijing Shihui (Shanghai) Law Firm**

Shihui Law Firm is a comprehensive law firm specializing in serving high-tech companies. Headquartered in Beijing, Shihui Law Firm has branches in Shanghai and Shenzhen. Shihui's customers are industry leaders and famous investment institutions. At present, Shihui has more than 30 partners and nearly 200 legal professionals. Shihui has outstanding performance in the areas of mergers and acquisitions, securities and capital markets, private equity, investment funds, foreign direct investment, overseas investment, wealth management, asset securitization, dispute resolution, compliance, anti-monopoly/competition law, data protection, labor and employment, and intellectual property.

### **Shanghai Fuji Koki Co., Ltd.**

Shanghai Fuji Koki Co., Ltd. is a joint venture co-established by four Chinese and Japanese companies including Shanghai Gas Group Co., Ltd. and Japan Fuji Koki Co.,

Ltd. It was put into production in November 1997. With a total investment of over JPY 400 million, the company covers an area of 7,500 square meters, and its business scope is to produce liquefied gas pressure vessels below one ton, gas supply facilities for liquefied gas communities, and containers for liquefied gas-powered vehicles, and market such self-produced products. At present, the company mainly produces 150kg, 300kg, 500kg vertical/horizontal-type and other types of liquefied gas storage tanks and various metal parts that match the Japanese liquefied gas industry – all products are now exported to Japan, accounting for nearly 50% of Japan's liquefied gas storage tank market, making the company China's largest exporter of pressure vessels. In 2021, due to business needs, the company was wholly relocated to the Qinggang Industrial Park in Fengxian District, with the new factory covering an area of 12,000 square meters, and the annual output of storage tanks reaching about 9,000 units.

### **Shanghai Choki Properties Develop Co., Ltd.**

Established on September 18, 2006, Shanghai Choki Properties Develop Co., Ltd. is a Sino-Japanese joint venture jointly funded and established by Japan Choki Development Co., Ltd. and Shanghai Choki Business Consulting Co., Ltd. Shanghai Choki Properties Develop Co., Ltd. is a subsidiary of Shanghai Choki Group, which owns a number of subsidiaries in different industries, such as Choki Consulting, Choki Real Estate, and Choki Construction. The group also has branches or offices in Jiangsu, Zhejiang, Beijing, Guangzhou, the US, and South Korea. At present, the Jiading campus of Shanghai Choki Properties Develop Co., Ltd. has drawn dozens of companies from countries including the US, France, Japan, and Italy, which operate in various sectors such as automobiles, food, and new materials.



上海市外商投资协会 Shanghai Foreign Investment Association  
地址 Address: 上海市黄浦区淮海中路 138 号上海广场 29 楼 29F,  
Shanghai Plaza, No.138 Middle Huaihai Rd, Huangpu District, Shanghai  
微信公众号 WeChat: 上海市外商投资协会  
联系人 Contact Person: 陶佳欣  
电话 Tel: 021-62752995  
邮箱 E-mail: [jjixin.tao@safi.org.cn](mailto:jjixin.tao@safi.org.cn)